الملخص

تهدف هذه الدراسة الى توضيح سياسة الولايات المتحدة الأميريكية تجاه القضية الألمانية (1969-1974) ومعرفة الأسباب والتأثيرات الداخلية والخارجية التي حدت بها الى تبني هذه السياسة وأثرها في تطور الاوضاع السياسية في ألمانيا. اتخذ البحث من عام 1969 بداية له وهو العام الذي شهد تولي رئيس الولايات المتحدة نكسون ومستشار ألمانيا الاتحادية براندت السلطة. وجعل عام 1974 نهاية الموضوع المدروس لأنه العام الذي استقال فيه نكسون وبراندت من الحكم. تتألف هذه الدراسة من مقدمة وأربعة فصول وخاتمة وملاحق. تناول الفصل الاول سياسة الولايات المتحدة الأميريكية تجاه القضية الالمانية من عام 1943-1968). وتناول الفصل الثالث، فقد الثاني سياسة الولايات المتحدة الأميريكية تجاه القضية الألمانية بين عامي (1970-1971). وقد أوضح سياسة الولايات المتحدة الأميريكية تجاه القضية الألمانية بين عامي (1970-1971). وقد ركز الفصل الأخير على سياسة الولايات المتحدة الأميريكية تجاه القضية الألمانية من أواخر عام 1971 حتى استقالة نكسون في 9 آب عام 1974. إما الخاتمة، فقد تضمنت أهم النتائج التي وصل إليها البحث.

Abstract

The Present dissertation aims at studying the policy of United State of America towards the German Question 1969-1974, and knowing the causes and the affections that made it to adopt this policy. It presents the affections of the United State policy in the political statement in Germany. The study starts with 1969 which is the beginning of Nixon's presidency in United States of America and Brandt as the Chancellor of Federal Germany. 1974 Comes as the end of the present study with the end of the Nixon's and Brandt's Presidency. The dissertation consists of an introduction four Chapters, conclusions and appendences. The FIRST Chapter explains the policy of United States of America towards the German Question 1943-1968. The second Chapter explains the policy of United States of America towards the German Question 1969. The Third chapter explains the policy of United States of America towards the German Question 1970-1971. The last chapter focused on the policy of United States of America towards the German Question 1971-1974